

## GERMAN

### **Über FarmInsect:**

FarmInsect ist ein AgriTech-Startup aus München. Die Gründer, Thomas Kuehn und Wolfgang Westermeier, arbeiten seit 2017 an einer Lösung für Landwirte, um Insektenlarven aus regionalen Reststoffen (z.B. Erntereste) herzustellen. Insekten sind seit 2017 in der EU als Futtermittel für Nutztiere zugelassen. Durch ihren hohen Proteingehalt können Insektenlarven den Import von Soja und Fischmehl durch eine regionale und nachhaltige Lösung ersetzen.

Durch die Lösung von FarmInsect können Landwirte bis zu 30 Prozent ihrer Kosten für Futtermittel einsparen. Gleichzeitig kann er seine Nachhaltigkeitsbilanz deutlich verbessern.

Am Venture Lab der TU München betreibt FarmInsect seit 2019 eine erste Pilotanlage. Das Startup wird im Rahmen des Förderprogramms EIP Agri von der EU und dem Bayerischen Landwirtschaftsministerium unterstützt.

FarmInsect hat das größte regionale Produktionsnetzwerk für Insekten in Europa aufgebaut und ist der einzige Insektenhersteller in Europa mit einem dedizierten Produktionsstandort nur für Jungtiere.

## ENGLISH

### **About FarmInsect:**

FarmInsect is an AgriTech startup from Munich. The founders, Thomas Kuehn and Wolfgang Westermeier, have been working on a solution for farmers to produce insect larvae from regional residual materials (e.g. harvest residues) since 2017. Insects have been permitted as feed for livestock in the EU since 2017. Due to their high protein content, insect larvae can replace the import of soy and fish meal with a regional and sustainable solution.

FarmInsect's solution can save farmers up to 30 percent of their feed costs. At the same time, they can significantly improve their sustainability balance sheet.

FarmInsect has been operating a first pilot plant at the Venture Lab of the Technical University of Munich since 2019. The startup is supported by the EU and the Bavarian Ministry of Agriculture as part of the EIP Agri funding program.

FarmInsect has established the largest regional production network for insects in Europe and is the only insect producer in Europe with a dedicated production site only for seed larvae.

#### **Pressekontakt / Press contact:**

FarmInsect GmbH  
Münchner Str. 10, 85232 Bergkirchen

Thomas Kuehn (Managing Director & Founder)  
tk@farminsect.eu  
+49 8131 9022867

#### **Images and background information**

High-resolution images as well as detailed background information on the technology, biology, and the market, among other things, can be found in the press section of the FarmInsect website:

<https://farminsect.eu/press-kit>